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Protokół Nr 51/23 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 19 stycznia 2023 r.  

w godz. 12.30-15.45 w trybie zdalnym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Agnieszka Buras  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad :  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów 

dotyczących opracowania Raportu o Stanie Województwa Świętokrzyskiego 

3. Omówienie zmian w Regulaminie Organizacyjnym Muzeum Wsi Kieleckiej i ich 

wpływu na dalsze funkcjonowanie Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich  

w Michniowie, w tym na organizację 80 Rocznicy Pacyfikacji Wsi Michniów.  

4. Wyrażenie opinii w sprawie następnego posiedzenia w formie zdalnej 

5. Sprawy różne 

 

Ad. 1 

Po sprawdzeniu quorum, Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. 

Ad. 2 

Obecny na sali Tomasz Janusz, Zastępca Dyrektora Departamentu Inwestycji i Rozwoju 

przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów dotyczących 

opracowania Raportu o Stanie Województwa Świętokrzyskiego.  

Dyrektor zrelacjonował, że główna kwestia dotyczy sposobu ujęcia wymaganych informacji, 

gdyż na tym etapie raport jest w fazie przygotowania, a dokładnie chodzi o niepowielanie 

wskaźników, które zostaną ujęte w raporcie monitoringowym z realizacji strategii.  

Komisja w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała zgłoszony projekt uchwały.  

zał. nr 3 wyniki głosowania 
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Ad. 3 

Następnie zgodnie z porządkiem obrad, Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji poprosiła 

o zabranie głosu Tadeusza Sikorę, Dyrektora Muzeum Wsi Kieleckiej.  

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Dyrektor odpowiedział na poniższe pytania: 

1. 

Czy nowy wprowadzony Regulamin Organizacyjny Muzeum Wsi Kieleckiej w części 

dotyczącej działalności Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich w Michniowie był pozytywnie 

zaopiniowany przez instytucje i osoby do tego wskazane ? Jakie to są instytucje poza Fundacją 

Pomnik - Mauzoleum w Michniowie, Przedstawicielami załogi, Zrzeszenia Muzeów na 

Wolnym Powietrzu? Proszę o przekazanie kserokopii wszystkich opinii Regulaminu. 

2.  

Czy pozostałe regulaminy takie jak Regulamin Zamówień Publicznych , Kontroli Zarządczej 

oraz inne zarządzenia dotyczące funkcjonowania Muzeów również zostały zmienione  

i przystosowane do zmian Regulaminu Organizacyjnego? Proszę o przedstawieniu treści tych 

regulaminów z załącznikami? 

3.  

Dlaczego w tak kluczowej sprawie dla właściwego funkcjonowania Muzeum nie wystąpiono 

do Komisji Edukacji, Kultury i Sportu o zaopiniowanie projektu Regulaminu Organizacyjnego?  

4.  

Proszę o przedstawienie kserokopii odpowiedzi na petycję mieszkańców Michniowa złożonej 

w maju br. w przedmiotowej sprawie, jak również przedstawienie korespondencji  

z Ministerstwem z tej sprawie.  

5.  

Jakie były przyczyny zwolnienia pani Kierownik Ewy K.? Czy pan Dyrektor Tadeusz Sikora 

miał jakieś konkretne zastrzeżenia do pracy pani Kierownik ? 

6.  

W jaki sposób zmiana Regulaminu Organizacyjnego i likwidacja dotychczasowego stanowiska 

pracy pani Kierownik Ewy ma się przyczynić do lepszego funkcjonowania Mauzoleum? 

7.  

Jak wyglądała i wygląda współpraca Muzeum Wsi Kieleckiej z Fundacją Pomnik Mauzoleum 

i czy były wspólnie realizowane projekty, jeśli tak to ile i jakie ?  

8. 

Jak w tej chwili wyglądają procedury np. zamówień publicznych, bieżących zakupów itp.  

i obiegu dokumentów, zarządzeń dyrektora ? Proszę o przedstawienie kserokopii dokumentów. 

9.  

Jakie zarządzenia dyrektora zostały wprowadzone od momentu zmiany regulaminu i do kogo 

są kierowane ? Proszę o przedstawienie kserokopii dokumentów. 
 

Dyrektor Tadeusza Sikora, przytoczył odpowiedzi na powyższe pytania, które przed 

posiedzeniem zostały zamieszczone dla członków komisji w intormatorze esesja. 

W międzyczasie na salę obrad został poproszony Marszałek Andrzej Bętkowski. 
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W związku z tym, Radna Jolanta Tyjas zadała pytanie dlaczego Marszałek zatwierdzając 

zmianę organizacyjną w Mauzoleum Wsi Polskich w Michniowie nie wziął pod uwagę opinii 

pracowników w kwestii likwidacji stanowiska kierownika placówki.  

Marszałek odpowiedział, że za kwestie pracownicze jednostki odpowiada przede wszystkim 

dyrektor Muzeum Wsi Kieleckiej, natomiast on od początku starał się monitorować sytuacje  

i teraz, już może powiedzieć, że jego zdaniem zmiana organizacyjna Mauzoleum powinna być 

już wcześniej przeprowadzona.  

W tym miejscu Radny Paweł Krakowiak zaapelował, aby do obchodów 80 rocznicy 

pacyfikacji wsi Michniów włączyć również tożsame obchody we wsi Strużki. 

W podsumowaniu dotychczasowej dyskusji Agnieszka Buras wskazała, że główny niepokój 

komisji dotyczy zdalnej obecności dyrektora placówki po wprowadzonych zmianach, 

zwłaszcza w kontekście organizacji jubileuszu. 

Natomiast Radna Jolanta Tyjas przytoczyła historię powstania Mauzoleum wymieniając 

zasłużone osoby i jednocześnie wyraziła zdziwienie dlaczego nie ma wielu z tych osób  

w komitecie honorowym organizacji 80 rocznicy pacyfikacji.  

Nawiązując do tego wątku, Przewodnicząca Agnieszka Buras wyraziła zdanie, że z uwagi na 

liczne zasługi, w komitecie honorowym powinni zasiąść również członkowie rodzin osób 

pomordowanych. 

Odpowiadając na niepokój radnych w kontekście zmian w regulaminie organizacyjnym 

Mauzoleum, Dyrektor Sikora stwierdził, że ocenę działań będzie można podjąć po roku 

działalności, gdyż na tym etapie jest to niemożliwe.  

W dalszej części poruszono kwestie organizacji zamówień publicznych i tutaj Dyrektor Sikora 

zapewnił, że wszystkie regulacje prawne są spełnione i placówka działa bez zarzutu. 

Wracając do kwestii organizacji 80 rocznicy pacyfikacji wsi Michniów Dyrektor Sikora podał, 

że już działa komitet honorowy i dwie grupy robocze, a szczegółowy program uroczystości jest 

w fazie opracowania. Ponadto, zdaniem dyrektora instytucja mauzoleum jest otwarta na dalszą 

współpracę z fundacją działającą w Michnionie, jednak istnieje potrzeba lepszego przepływu 

informacja pomiędzy dwoma podmiotami.  
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W tym miejscu, głos zabrał obecny na sali Stanisław Krogulec, członek Fundacji Pomnik 

Mauzoleum w Michniowie, który z własnego doświadczenia przytoczył historię działalności 

Mauzoleum i potwierdził ustnie złożoną przez fundacje opinię w sprawie zmian w regulaminie 

placówki. Dodając, przedstawiciel fundacji stwierdził, że Mauzoleum nie może sprawnie 

działać bez obecnego na miejscu głównego kierownika i wyraził poparcie dla odwołanej z tej 

funkcji osoby. 

W komentarzu Przewodnicząca Komisji Agnieszka Buras również wyraziła pozytywną 

opinie co do pracy odwołanej z tego stanowiska osoby i jednocześnie zapytała Dyrektora, jak 

widzi dalszą działalność Mauzoleum i jakie są źródła finansowania jubileuszu. 

Na to Dyrektor Sikora odpowiedział, że źródło finansowania obejmuje dotacje  

z ministerstwa plus budżet marszałka, oczywiście przy udziale środków muzeum, natomiast   

w sumie złożono osiem wniosków o uzyskanie wsparcia zewnętrznego.  

Kolejno, Radny Marek Strzała zgłosił wniosek o organizację posiedzenia komisji na miejscu 

w Michniowie.  

Następnie, Małgorzata Rudnicka, Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego zabrała głos i zrelacjonowała plan wydarzeń obchodów, który jest w fazie 

opracowania, jak również wymieniła wszystkie zaangażowane instytucje. Ponadto, zostało 

podkreślone, że Departament czuwa nad koordynacją działań grupy roboczej i dokłada 

wszelkich starań, aby nadać ogólnopolska rangę temu wydarzeniu.  

Na zakończenie Przewodnicząca Agnieszka Buras jeszcze raz poprosiła o uzupełnienie listy 

członków honorowych komitetu i jednocześnie wyraziła obawy z powodu zmian regulaminu 

organizacyjnego Mauzoleum, które jej zdaniem poważnie zagrażają właściwej organizacji 

obchodów. 

W podsumowaniu wypowiedział się Radny Arkadiusz Bąk i potwierdził zgłaszane obawy co 

do zmian organizacyjnych. 

Tutaj Agnieszka Buras odczytała zebranym pismo Fundacji Pomnik Mauzoleum, które 

wpłynęło do Marszałka Andrzeja Bętkowskiego. Zał. nr 4 do protokołu. 
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Ad. 4 

Z powodu braku quorum ten punt nie został zrealizowany. 

Ad. 5 

Spraw różnych nie zgłoszono.  

 

 

                                                                              Przewodnicząca Komisji 

                                                                                        

                                                                                     Agnieszka Buras 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek  


